



CHINA

Workshop on Design Rights in China
欧盟 - 中国外观设计权研讨会

Wuxi, 27 May 2019
无锡, 2019年5月27日

AGENDA
日程

Contact person

联系人

Kinga Katus

Email: kinga.katus@ipkey.eu

www.ipkey.eu



Funded by the European Union
受欧盟资助



Directed by the European Commission, IP Key is implemented by the European Union Intellectual Property Office (EUIPO).

IP Key由欧盟委员会指导，欧盟知识产权局（EUIPO）实施。

Venue 地点

Worldhotel Grand Juna

No.111 Hefeng Road, Taihu New City, Binhu District, Wuxi, China

无锡君来世尊酒店

江苏省无锡市滨湖区和风路 111 号

Agenda 日程

08:45 – 9:00

Registration

签到

09:00 – 09:30

Opening Remarks 开幕致辞

- Gunther Marten, Minister Counsellor/EUIPO IP Attaché, Trade Section, Delegation of the European Union to China

马君泽，公使衔参赞，欧洲知识产权局知识产权专员 - 欧盟驻华代表团贸易处

- Dong Cheng, Deputy Director General of International Cooperation Department, CNIPA (tbc)

董铮，国家知识产权局国际合作司副司长（待定）

09:30 – 10:45

Session 1 – Enforcement of Design Rights

第一环节：外观设计权的执法

Chair: He Jing, Anjie Law Firm

主持人: 何菁，安杰律师事务所

- **Design enforcement in China**, Wang Zhichao, Director of Enforcement Guidance Division, Intellectual Property Protection Department, CNIPA

中国的外观设计执法情况

王志超，国家知识产权局知识产权保护司执法指导处处长



Funded by the European Union
受欧盟资助



- **Enforcement of RCDs and administrative and judicial procedures in the EU, including the invalidity declaration procedure and Appeal procedure before the Boards of Appeal**, Gunther Marten, Minister Counsellor/EUIPO IP Attaché, Trade Section, Delegation of the European Union to China

欧盟注册共同体外观设计的执法以及行政和司法程序（包括无效宣告程序和上诉委员会上诉程序）

马君泽，公使衔参赞，欧洲知识产权局知识产权专员 - 欧盟驻华代表团贸易处

- **Questions & Answers, Discussion**
问答与讨论

10:45 – 11:00 Coffee Break
茶歇

11:00 – 12:00 **Session 1 (continued) – Enforcement of Design Rights**
第一环节（继续）：外观设计权的执法

- **Invalidation and Appeal procedures before the Patent Re-examination and Invalidation Department**, Fan Xiaodong, Director of Design Appeal Division I, Patent Re-examination and Invalidation Department

- **专利复审和无效审理部的无效和上诉程序**

樊晓东，国家知识产权局专利复审和无效审理部外观设计上诉一处处长

- **Case study from the business perspective – He Jing**, Partner, Anjie Law

商业视角的案例研究

何菁，安杰律师事务所合伙人

- **Questions & Answers, Discussion**
问答与讨论

12:00 – 13:30 Lunch Break



Funded by the European Union
受欧盟资助



午餐

13:30 – 15:00

Session 2: Overview of the legislative framework and forthcoming changes**第二环节：立法框架和未来变化之概述**

Chair: Hu An, Deputy Director of Division III, International Cooperation Department, CNIPA (tbc)

主持人: 胡岸，国家知识产权局国际合作司国际三处副处长

- **Overview of the Chinese Design System**, Xu Yanlei, Director of General Affairs Division, Industrial Design Examination Department, CNIPA

- **中国外观设计制度概述**

徐彦磊，国家知识产权局外观设计审查部一般事务处处长

- **Registered Community Design filing and examination process and the usefulness of the grace period. Its coexistence with the Unregistered Community Design and the right of prior use**, Gunther Marten, Minister Counsellor/EUIPO IP Attaché, Trade Section, Delegation of the European Union to China

注册共同体外观设计的申请和审查流程、宽限期的用途；注册共同体外观设计与未注册共同体外观设计的共存以及在先使用权

马君泽，公使衔参赞，欧洲知识产权局知识产权专员 - 欧盟驻华代表团贸易处

- **Questions & Answers, Discussion**
问答与讨论

15:00 – 15:15

Coffee Break

茶歇

15:15 – 17:00

Session 2 (continued): Overview of the legislative framework and forthcoming changes

Funded by the European Union
受欧盟资助



第二环节（继续）：立法框架和未来变化之概述

Chair: Hu An, Deputy Director of Division III, International Cooperation Department, CNIPA (tbc)

主持人: 胡岸，国家知识产权局国际合作司国际三处副处长（待定）

- **Current and future Design Patent issues – European Approaches**, Jack Liu, Senior Patent Lawyer, Lusheng Lawyers and Tim Jackson, Head of Patent Strategy and Development, Rouse Consultancy

当前和未来的外观设计专利问题——欧洲方法

刘世杰，路盛律师事务所资深专利代理师； Tim Jackson，罗思咨询专利战略与发展负责人

- **Introduction to the changes foreseen by the 4th Draft amendment to the Patent Law (granting term extension, increased compensation in infringement cases, establishing the domestic priority system)**, CNIPA representative

《专利法》第 4 次修订草案所预见的变化之简介（授予专利期延长、提高侵权案例的赔偿、确立国内优先级制度）

国家知识产权局代表

- **Introduction to useful online tools as DesignView**, Gunther Marten, Minister Counsellor/EUIPO IP Attaché, Trade Section, Delegation of the European Union to China

实用在线工具介绍（如 DesignView）

马君泽，公使衔参赞，欧洲知识产权局知识产权专员 - 欧盟驻华代表团贸易处

- **Questions & Answers, Discussion**
问答与讨论

17:00

Closing remarks
闭幕词



Funded by the European Union
受欧盟资助



- Gunther Marten, Minister Counsellor/EUIPO IP Attaché, Trade Section, Delegation of the European Union to China
- 马君泽，公使衔参赞，欧洲知识产权局知识产权专员 - 欧盟驻华代表团贸易处
- Dong Cheng, Deputy Director General of International Cooperation Department, CNIPA (tbc)
董铮，国家知识产权局国际合作司副司长（待定）



Funded by the European Union
受欧盟资助



Directed by the European Commission, IP Key is implemented by the European Union Intellectual Property Office (EUIPO).

IP Key由欧盟委员会指导，欧盟知识产权局（EUIPO）实施。